
PROTOKÓŁ Nr 13/2019

z posiedzenia Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy

odbytego w dniu 25 listopada  2019 r.
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  19 0 0 .

Przewodniczył:  Pan Zbigniew Napłoszek   – Przewodniczący Komisji   Rewizyjnej  
Rady  Gminy
Obecni:  członkowie Komisji  w/g załączonej  l is ty  obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radna Krystyna Zwalińska.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt  Gminy
   2.  Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
   3.  Agnieszka Skorupska  – Kierownik GOPS Grunwald 

Ad  pkt.  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  –  pan
Zbigniew  Napłoszek   dokonał  otwarcia  posiedzenia  Komisji .  Stwierdził
prawomocność obrad oraz przedstawił  projekt porządku obrad.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –   proszę  o  dodanie  do  porządku  obrad
projekt  uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy  Grunwald .  
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski -  proszę o przeniesienie  jako z  punktu 7a
i  7b zaopiniowanie projektów w sprawie WPF oraz w sprawie zmian w budżecie  
jako  punktu 4.  

Radni  jednogłośnie wprowadzili  zmiany do porządku obrad wg zaproponowanych 
zmian.
Porządek obrad Komisji  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  
przeciwnych nie  było,  wstrzymujących się nie było w/g następującego 
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji .
4.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  
2019 – 2032;
b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok;
5.   Ocena wyników w klubach sportowych na terenie  Gminy .
6.   Zapoznanie  się z realizacją  umów z organizacjami  pozarządowymi.
7 .  Informacje  GOPS Grunwald o raporcie  monitorującym za rok 2018 z realizacj i  
Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Grunwald na lata  2017-
2026.  
8.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
c)  w sprawie Regulaminu udzielania  pomocy materialnej  o charakterze socjalnym 
dla uczniów zamieszkałych na terenie  Gminy Grunwald;
d) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za pobyt w schronisku 
osób bezdomnych lub schronisku dla  osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi ;
e)  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  XXXI/169/2019  Rady  Gminy  Grunwald  z
siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  16  l is topada  2016r.  w  sprawie  określenia
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szczegółowych  warunków   przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  dla
osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz   szczegółowych  warunków  częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat ,  jak również  tryb ich pobierania ;
f)  w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej ;
g)  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami
pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na
2020 rok;
h)  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  stanowiącej  podstawę  do
obliczenia podatku rolnego w 2020 roku;
i)  w sprawie  ustalenia  sieci  publicznych  szkół  podstawowych w Gminie  Grunwald
oraz granic ich obwodów ;
j)  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald
niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Frygnowie  na  dwie
nieruchomości  położone w obrębie Korsztyn należącej  do osoby prywatnej ;
k)  w sprawie zasadności  skargi  Sołtysa i  Rady Sołeckiej  wsi Stębark;
l)    w sprawie zasadności skargi   Pana Henryka Kacprzyka.
m) w sprawie powołania Skarbnika Gminy Grunwald 
9.  Wolne wnioski i  zapytania.
10.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.
Przewodniczący  Komisji  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  -  kolejnym  punktem  jest
przyjęcie  protokołu z dwunastego  posiedzenia komisji .
Radni  uwag nie zgłosil i .
Protokół  z  dwunastego  wspólnego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty
jednogłośnie bez odczytywania.  

Ad pkt 4.
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek   -  kolejny  punkt,
zaopiniowanie  projektów  uchwał  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy:  w  sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na              lata  2019  –  
2032 oraz w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok.  
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  przedstawił  zmiany   projektu  uchwały
w  części  dochodów.  Zmiany  głównie  dotyczą  GOPSu  czyli  w  dziale  852  jest
pomniejszona kwota na zasiłkach.   Inne zmiany nie  są duże ale  jeżel i  jest  potrzeba
większej  prezentacj i  możemy  poprosić  Panią  Renatę  Gorząch  oraz  Panią  Elżbietę
Pieczywek.
Radni  wyrazili  chęć szczegółowej  prezentacj i  projektów uchwał.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dział  400  zwiększono  plan  wydatków  na
wynagrodzenia o kwotę 54 tysiące z czego to wynika?
P.o.  Skarbnika-  pani  Renata  Gorząch-  za  mało  było  zaplanowane  na  2019  i
zwiększyła się  najniższa krajowa i  to dotyczy pracowników kotłowni.
Radny – pan Ryszard Bala- skąd te środki zostały przeniesione?
P.o.  Skarbnika- pani  Renata Gorząch- zmniejszamy głównie budżet  GOPS.
Radny – pan Ryszard Bala- ale  w GOPS zostały zmniejszone decyzją wojewody.
P.o.  Skarbnika- pani  Renata Gorząch- z zadań własnych też.
Referent-  pani  Elżbieta Pieczywek-  w załączniku 3 i  3a wynika,  które są  z  zadań
własnych a które nie.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dział  750  zwiększono  plan  wydatków  na
rzecz osób fizycznych ,  to  dotyczy sołtysów?
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P.o.  Skarbnika-  pani  Renata  Gorząch-    tak  to  są  spotkania  na  sesjach,  czyli
diety sołtysów.
Radna- pani Małgorzata Kamińska- dlaczego zwiększono?
P.o.  Skarbnika-  pani  Renata  Gorząch-   zostało   więcej  odbytych  sesji  niż
planowano.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dział  801  dotacja  dla  niepublicznej
jednostki  jest  62 tysiące z czego to wynika?
P.o.  Skarbnika-  pani  Renata  Gorząch-   większa  l iczba  dzieci  niż  planowano  na
2019  rok,  są  też  zmniejszenia  ponieważ  były  l iczone  dzieci  na  cały  rok  a  we
wrześniu  już   ich  nie  było.  Są  zwiększenia  i  zmniejszenia.  Jest  to  związane  z
ilością  dzieci  w danym terminie.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-   w  dziale  801  napisano,  dowożenie  uczniów  do
szkoły,  zmniejszono plany o ogólną kwotę a  w uzasadnieniu  ,  że zwiększono.
Referent-  pani  Elżbieta  Pieczywek-   zwiększono  czyli  jest  błąd,   będzie
poprawione na zwiększono.
Radna- pani Ewa Bawolska-  a  z czego wynika to zwiększenie?
P.o.  Skarbnika-  pani  Renata  Gorząch -  to  jest  cały  dowóz  dzieci  do  szkół,
podejrzewam,  że  w  rocznym  planie  będzie  zmniejszenie  bo  nie  będzie  składek
płacowych i  ZUS 
Radna- pani  Ewa Bawolska-  zmniejszenie  wydatków na domy pomocy społecznej
z czego to wynika?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  z  i lości  osób,  jedna  osoba  został
przeniesiona  do  schroniska  za  złe  zachowanie  też  trzeba  opłacać  ale  z  innego
źródła.  Jeszcze jedna osoba zmarła.
Radny – pan Ryszard Bala-  zwracałem uwagę na  sposób opisywania  załączników
do  uchwał  budżetowych  i  WPF  ale  nie  ma  poprawy.  Dokument  nie  może  nazywać
się  „załącznik”,  a  tak  to  wygląda.  Proszę  uporządkować  sposób  opisywania
dokumentów. 
Referent-  pani  Elżbieta  Pieczywek-  w  tekście  uchwały  jest  opisane  co  zawiera
dany załącznik ale  jeżel i  pan chce to możemy dokładniej  opisać.
Radny – pan Ryszard Bala- nie rozumiem takiego tłumaczenia.  Jeżeli  pojedynczy
dokument  trafi  w  ręce  to  nie  wiadomo  czego  on  dotyczy.  Należy  załącznik  opisać
czego  dotyczy.  Jest  też  anonimowość  przy  tworzeniu  dokumentów,  każdy
dokument ma autora ale nie  jest  to nigdzie ujawnione.
Referent-  pani  Elżbieta  Pieczywek-  w  głównym  tekście  jest  kto  sporządził ,  a
rozumiem żeby na załączniku też było?
Radny – pan Ryszard Bala -  nie wszystkie  załączniki  robi ta  sama osoba.
Referent-  pani  Elżbieta Pieczywek-  program nam na to  nie pozwala.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  w  uchwale  budżetowej  są  zapisane  załączniki  do
uchwały natomiast  w WPF nie ma już.  To na co zwraca uwagę pan Ryszard byłoby
dużym ułatwieniem podczas analizy.  
Przewodniczący  Komisji  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  dlaczego  nie  mamy
załącznika z  zadaniami  inwestycyjnymi? 
Referent-  pani  Elżbieta Pieczywek-  bo nie było zmian.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-   zmniejszono  wydatki  na  prace  remontowe
konserwatorskie,  kultura i  ochrona dziedzictwa narodowego z czego to wynika?
Referent-  pani Elżbieta Pieczywek-  dotyczy kościołów, dwa kościoły oddały nam
dotację,  nie wykorzystały kwoty.  Kościół  w Rychnowie  i  w Mielnie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  te  pieniądze  zostaną w następnym roku
przesunięte  i  oddane  na  te  same  prace  remontowe  dla  kościołów.  Teraz  nie
znaleziono firmy,  która wykonałaby te prace.
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Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zadania  z  tego  działu  trafiają  do  programu
współpracy z  organizacjami pozarządowymi na rok przyszły?
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski-  to  nie  dotyczy  tej  uchwały,  to  są
zabytki  i  są bez konkursu.
Przewodniczący  Komisji  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kolejny  punkt  to
zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej.
Referent-  pani  Elżbieta  Pieczywek-  zmiana  jest  tylko  w  zmianach  dochodów  i
wydatkach,  nie  mamy  przedsięwzięć.  W  objaśnieniach  jest  opisane,  jeżeli  są
pytania to  proszę.  Jest  to odzwierciedlenie  uchwały budżetowej.
Radna  –  pani  Halina  Gutowska-  ale  nie  mamy  objaśnienia  jest  sama  uchwała  i
załącznik.
Referent-  pani  Elżbieta Pieczywek-  zaraz skserujemy i  rozdamy. 
Podinspektor  Iwona  Mikołajczak  rozdała  objaśnienia  do  uchwały   w  sprawie
Wieloletniej  Prognozy Finansowej.

Ad pkt 5.
Przewodniczący  Komisji  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  -  kolejnym  punktem  ocena
wyników w klubach sportowych na terenie  Gminy. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  Najprężniej  działającym  klubem
sportowym na terenie  Gminy Grunwald jest  klub GKS Grunwald.   
W jego strukturach działają  następujące  sekcje:
1.  Piłka nożna:  Senior ,  Młodzik (U-13),   Trampkarz  (U-15),  Orlik
2.  Tenis  stołowy – trenerem jest  Szymon Borkowski,
3.  Lekkoatletyka  – trenerem jest  Leon Prusakowski
Dotychczasowe osiągnięcia  :
Sekcja  „Senior”  złożona  jest  z  30  zawodników,  dwunastu  zawodników  jest  w
wieku poniżej  21 lat .  Trenerem sekcji  jest  Dariusz  Szameitat  natomiast  bramkarzy
prowadzi  Wojciech  Pietkiewicz.  W  poprzednim  sezonie  2018/2019  drużyna  brała
udział  w  rozgrywkach  A   klasy  WM  ZPN  i  zajęła  w  nich  drugie  miejsce.  Dzięki
temu  uzyskała  prawo  do  gry  w  barażu,  gdzie  po  dwumeczu  wygrała  z  drużyną
GKS  Kozłowo  i  awansowała  do  Ligi  Okręgowej,  która  stanowi  piaty  szczebel
rozgrywek  Polskiego  Związku  Piłki  Nożnej.  W  sezonie  2019/2020  „Seniorzy”
odnieśli  pięć  zwycięstw,  raz  doszło  do  remisu,  a  jedenaście  razy  drużyna  poczuła
smak  porażki.   Bilans  bramkowy  to:  26  bramek  strzelonych  i  42  stracone.  Po
siedemnastu  kolejkach  drużyna  seniorów  zajmuje  trzynaste  miejsce  w  tabeli  z
takim  samym  dorobkiem  punktowym  co  dwunasta  drużyna  (GKS  Grunwald  ma
gorszy  bilans  bramkowy).  Po  rundzie  jesiennej  pozostaje  pewien  niedosyt  i
świadomość,  że  w  kilku  meczach  wynik  mógł  być  zdecydowanie  lepszy.  Warto
dodać,  że  w  rundzie  wiosennej  do  treningów  i  gry  wraca  dwóch  podstawowych
zawodników,  którzy  do  tej  pory leczyli  kontuzje.  Sekcja  trampkarz  (u-15)  i  sekcja
młodzik  (u-13).  Trenerem  obu  sekcji  jest  Szymon  Borkowski.  Treningi  dla  grup
odbywają się 2 razy w tygodniu.   W weekendy natomiast  zawodnicy biorą udział  w
meczach  ligowych,  pucharowych,  kontrolnych  oraz  turniejach  halowych.
Zawodnicy  kategorii  „TRAMPKARZ”  w  rundzie  jesiennej  zdobyli  mistrzostwo  II
l igi ,  uzyskując  tym samym awans  do  I  l igi  rozgrywek.  Ta  sama drużyna  osiągnęła
kolejny  sukces  w  Pucharze  Województwa,  wygrywając  17  l is topada  turniej
ćwierćfinałowy  w  Elblągu.  Młodzi  piłkarze  naszego  klubu  uzyskali  tym  samym
awans  do  turnieju  półfinałowego,  w  którym  zagra  12  najlepszych  drużyn  z
województwa  (termin  i  miejsce  wkrótce  ustali  Związek).  Zespół  sekcji
„MŁODZIK”  uplasował  się  w  rozgrywkach  swojej  l igi  na  drugim  miejscu.  W
szeregach  tej  sekcji  jest  wielu  zdolnych  zawodników,  którzy  z  biegiem  czasu
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powinni  również  wywalczyć  awans  do  gry   w  wyższej  klasie  rozgrywkowej.
Sekcja  „ORLIK”.  Trenerem  sekcji  jest  Krzysztof  Strzegocki.  Na  zajęcia
uczęszczają  najmłodsi  zawodnicy (12 -u chłopców) z roczników 2009 i  młodszych.
Treningi  odbywają  się  3  razy  w  tygodniu  na  obiekcie  Orlik  w  Gierzwałdzie  i  na
hali  sportowej  w Stębarku.  Drużyna  powstała  zaledwie  2  lata  temu,  ale  zawodnicy
dzięki  wsparciu  Gminy  Grunwald,  zaangażowaniu  trenera,  rodziców  i  własnej
pracy,  umiejętnościami  dorównali  dłużej  trenującym  kolegom  z  innych  drużyn
takich  jak  Sokół  Ostróda,  Akademia  Piłki  Ostróda  czy  Olimpia  Olsztynek.
Zawodnicy  sekcji  „Orlik”  uczestniczą  w  turniejach  organizowanych  przez
Warmińsko-Mazurski  Związek  Piłki  Nożnej.  Podczas  rundy  jesiennej  sezonu
2019/2020  wygrywając  5  turniejów  dotarli  do  finałów  Wojewódzkiego  Turnieju
kategorii  Orlik  Ligii  Niebieskiej  w  Lidzbarku  zajmując  ostatecznie  5  miejsce.
W  Turnieju  piłki  halowej  w  Morągu  również  zajęli  5  miejsce.  Ze  względu  na
niewielką  i lość  zawodników  zdarza  się,  że  nasi  zawodnicy  muszą  rozgrywać
mecze  ze  starszymi  zawodnikami  ale  nie  przeszkadza  im  to  w  osiąganiu  coraz
lepszych  rezultatów.  Należy  podkreślić,  że  w  tym  wieku  nie  gra  się  o  tytuły.
Najważniejszy  jest  rozwój  zawodników   i  wychowanie  ich  poprzez  sport .  Podczas
treningów  i  turniejów  zawodnicy  nabywają  nowe  umiejętności   i  uczą  się  zasad
Fair  Play.  Sekcja  Tenisa  Stołowego,  trenerem  i  jednocześnie  zawodnikiem  jest
Szymon  Borkowski.  Główne  cele  działalności  sekcji  to:  popularyzacja  gry  w
tenisa  stołowego  w  Gminie  Grunwald,  organizacja  mieszkańcom  gminy  czasu
wolnego,  podniesienie  sprawności  f izycznej  i  integracja  uczestników  zajęć,
organizacja  turniejów  lokalnych  np.:   Turniej  Tenisa  Stołowego  o  Puchar  Sołtysa
Wsi  Gierzwałd  –  10.11.2019r.  Reprezentowanie  Gminy  Grunwald  w  rozgrywkach
powiatowych,  wojewódzkich  np.:  Drużynowe  Mistrzostwa  Olsztyna,   Wojewódzki
Turniej  o Puchar  TVP 3 Olsztyn,   Memoriał  Kazimierza  Sochackiego w Ostródzie.
Zawodnicy  sekcji  tenisa  stołowego  do  rozgrywek  w  Drużynowych  Mistrzostwach
Olsztyna  dołączyli   we wrześniu  2018 r .  W poprzednim sezonie  uzyskali  awans  do
II  l igi ,  a  Szymon  Borkowski  otrzymał  nagrodę  za  najskuteczniejszego  zawodnika
ligi  .  Obecnie  po  5  kolejkach  sezonu  2019/2020  zajmują  drugie  miejsce  w tabeli  i
są  jednym  z  faworytów  do  awansu  do  I  l igi  rozgrywek.  Sekcja  tenisa  stołowego
organizuje  również  rozgrywki  pn.  „Amatorska  Liga  Tenisa  Stołowego    w
Gierzwałdzie„Jest  to  impreza  trwająca  od  l is topada  do  końca  marca.  W  tym  roku
rozpoczęła  się  już  szósta  edycja.  Turnieje  odbywają  się  w każdy piątek,  dla  dzieci
w wieku  szkoły  podstawowej  w godz.  16:00 –  18:00,  natomiast  młodzież  i  dorośli
rywalizują  w godz.  18:00 – 22:00.
Sekcja  Lekkoatletyczna.  W dniu  15  września  w Polskim Związku  Lekkiej  Atletyki
(PZLA)  została  zarejestrowana  Grunwaldzka  Sekcja  Lekkiej  Atletyki  (GSLA)
Gierzwałd.  Pierwszy  start  zawodników  miał  miejsce  w  dniach  22-23.09.2019  w
Tarnowie  podczas  Mistrzostw  Polski  Młodzików.  Naszą  sekcje  reprezentowało
trzech  zawodników:  -Kamila  Stempkowska  w  biegu  na  200m  przez  płotki  z
wynikiem  30,12s  zajęła  4  miejsce-Alina  Ługiewicz  w  biegu  na  600m  z  wynikiem
1.39,50s  zajęła  14  miejsce-Dawid  Szpanelewski  w  biegu  na  200m  przez  płotki  z
wynikiem  27,00s  zajął  12  miejsce.  15.10.2019  roku  odbył  się  I  miting
lekkoatletyczny  pod patronatem Wójta  Gminy Grunwald  Adama Szczepkowskiego.
W  zawodach  które  odbyły  się  w  Stębarku  wzięło  udział  ponad  160  uczniów  ze
wszystkich szkół  Gminy Grunwald.  W ramach zawodów uczniowie  rywalizowali  w
następujących  konkurencjach:  w  rzucie  piłką  palantową,  w  skoku  w  dal  oraz  w
biegach  na  dystansie  60m,  300m  i  600m.  Najlepsi  zawodnicy  (pierwsza  trójka)
otrzymała  pamiątkowe  medale  oraz  dyplomy.  19.10.2019  roku  w  Pasłęku  odbyły
się  Mistrzostwa  województwa  młodzików  w  lekkiej  atletyce.  Najlepiej
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zaprezentowała  się  Kamila  Stempkowska,  która  w  biegu  na  dystansie  200m  przez
płotki  zdobyła  złoty  medal  i  została  mistrzem  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego.  Brązowy  medal  na  dystansie  600m  wywalczyła  Alina  Ługiewicz.
Kolejną  imprezą  sportową  zorganizowaną  w  naszej  gminie  był  I  Bieg  z  okazji
Dnia  Niepodległości.  Impreza  odbyła  się  08.11.2019  przy  Szkole  Podstawowej  w
Stębarku.  W  zawodach  upamiętniających  101  rocznice  Niepodległości  naszego
kraju  brało  udział  ponad  120  uczniów  w  różnych  kategoriach  i  dystansach
biegowych.  Niezwykle  widowiskowy był  bieg  przedszkolaków  na  dystansie  100m.
Nadmienić  należy  że  wszyscy  zawodnicy  biorący  udział  w  zawodach  otrzymali
pamiątkowe  medale.  14.11.2019  roku  odbyło  się  spotkanie  organizacyjne  w
ramach programu lekkoatletyka  dla  każdego (LDK).  W zebraniu  ponad 60 uczniów
deklarowało  chęć  udziału  w  zajęciach  lekkoatletycznych.  Od  25.11.2019  zajęcia
będą  odbywać  się  w  dwóch  grupach:klasy  I-III  oraz  klasy  IV-VIII.  Najlepsi
zawodnicy  będą  zapisywani  do  sekcji  lekkoatletycznej  GSLA  i  będą
reprezentować  naszą  gmine  w  zawodach  sportowych  na  terenie  całego  kraju.
Należy  pamiętać,  że  program  ten  jest  objęty  patronatem  Ministerstwa  Sportu  i
Turystyki  oraz  Polskiego  Związku  Lekkiej  Atletyki.  W  ramach  tego  programu
możemy liczyć  na dofinansowanie oraz zakup sprzętu sportowego. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   proszę  o  wyjaśnienie  sposobu  zorganizowania  i
f inansowania  od  nowego  roku  struktury  zajmujący  się  sportem  w  szerokim
zakresie.  Jak to  będzie wyglądało?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżeli  chodzi  o  kluby  sportowe  to
będzie  kwota  w budżecie  na  konkurs  i  kto  stanie  do  niego  otrzyma środki  i  będzie
musiał  s ię utrzymać.  Nie będzie tak jak do tej  pory,  ze faktura a my płacimy.
Radny – pan Ryszard Bala- jaką rolę będzie pełniło  Centrum Sportu?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  do  klubu  Centrum  nie  będzie  mogło
ingerować.  Klub jest  s towarzyszeniem nie możemy ingerować.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  w  budżecie  będzie  pozycja  na  organizację
działalności  sportowej.  
Radny- pan Sławomir Matuszewski-  mamy jeszcze  klub Enduro  Grunwald  i  nic  o
nim niewiemy.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  składaliśmy  pismo  do  tego  klubu  o
sprawozdanie z działalności  ale  nie  otrzymaliśmy odpowiedzi.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  sekcja  lekkoatletyki,  czy  są  już  osoby
zapisane,  czy są terminy treningów?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – od dziś  rozpoczynają  się treningi,  mają
być w poniedziałek i  czwartek ale jeszcze  uzgodnienia trwają.

Ad pkt 6.
Przewodniczący  Komisji  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  -  przechodzimy  do
kolejnego  punktu,   zapoznanie  się  z  realizacją  umów  z  organizacjami
pozarządowymi.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  dniu  01  lipca  2019  r .  Gmina
Grunwald  po  rozstrzygnięciu  ogłoszonego  konkursu  podpisała  umowę  z  Polskim
Stowarzyszeniem  na  rzecz  osób  z  Niepełnosprawnością  Intelektualną  Koło  w
Ostródzie  zlecając  wykonanie  zadania  publicznego,  polegającego  na  dowozie
dzieci  niepełnosprawnych z terenu Gminy Grunwald z miejsca zamieszkania  dzieci
do  Ośrodka  Rehabili tacyjno  –Edukacyjno  –Wychowawczego   w  Ostródzie  i  z
powrotem do miejsca zamieszkania.  
Na realizację  zadania została  przeznaczona kwota w wysokości 10 000,00 zł .
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Umowa  obejmuje  dowóz  dzieci  od  01  stycznia  do  31  grudnia  2019  r .  i  jest
realizowana  na  bieżąco.  Zgodnie  z  zapisami  §  9  ust .  4  Zleceniobiorca  do  30
stycznia  2020  r .  ma  złożyć  sprawozdanie  z  wykonania  zleconego  zadania
publicznego.  Kwota  10 tys.  zł  została wypłacona stowarzyszeniu.
Radna – pani Ewa Bawolska-  i le  dzieci  dowozi  stowarzyszenie z terenu gminy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  to  do  sprawdzenia  ale  wydaje  mi
się,  że kilka.
Radna – pani Ewa Bawolska- o jaką kwotę wnioskowało stowarzyszenie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – o 20 tys.  zł
Radna – pani Ewa Bawolska- planujemy w przyszłym roku zwiększyć kwotę?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  tak,  planujemy  w 2020  roku  kwotę  20
tys.  zł  ale  stowarzyszenie  proponuje 30 tys.  zł .
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  dlatego  ważne  jest  i le  dzieci  jest  dowożone,  bo
może 30 tys.  zł  to  wcale  nie  jest  dużo.  Dochodzi  do mnie,  że stowarzyszenie  może
zrezygnować  z  dowożenia  ze  względu  na  koszty  i  może  kosztować  to  nas  wtedy
więcej.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  wcześniej  mówiliśmy  o  zwrotach  z
kościołów, że zostały przeniesione to  są te  same pieniądze?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie tam były na zabytki.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  a  Enduro  Grunwald  też  było
dofinansowane?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie złożyli  wniosku.
Radna – pani Ewa Bawolska-  a  Fundacja Grunwald?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  Fundacja  Grunwald  złożyła  na  kwotę
20 tys.  zł  do budżetu na 2020rok. 
Radny- pan Sławomir Matuszewski- a za rok 2019?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  też  nie  złożyli  wniosku  a  teraz  chcą
aby im zapłacić,  ale  nie  ma podstaw po zrealizowaniu  zadania na finansowanie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  na  kilka  lat  temu  opracowany  został  program
ochrony  zabytków.  Jest  w  tej  sprawie  uchwała.  Czy  kościoły,  które  mają  zabytki
mogą  uczestniczyć  w  dofinansowaniu  jako  organizacje  pozarządowe,  czy  tylko
jako organizacje  ochrony  zabytków?
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –   to  wynika  z  ustawy,  gmina  ma
obowiązek dbać o zabytki.  Zabytki  jest  to obowiązek gminy.

Ad pkt 7.
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  punkt  porządku
Informacje  GOPS  Grunwald  o  raporcie  monitorującym  za  rok  2018  z  realizacj i
Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Gminy  Grunwald  na  lata  2017-
2026. 
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  jest  to  opracowany  raport
monitorujący  za  rok  2018,  w  realizacji  przedstawione  są  działania,  realizacja
celów zawarte  w strategii ,  spieranie osób bezrobotnych oraz zapobieganie ubóstwa
rodzin,  wspieranie  osób  nieradzących  sobie  życiowo,  tworzenie  warunków  do
rozwoju.  W  materiałach  jest  opisane  i  podane  w  liczbach  jeżeli  będą  pytania  to
odpowiem.  Są  wymienione  instytucje  od  których  zebraliśmy  informacje  i  dane  do
raportu,  jest  opracowany wspólnie.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  pytanie  o  kontrakty  socjalne,  są  zaplanowane  w
strategii  a nie  są wykonane.
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Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  były  kontrakty  w  latach  2017-
2018r. ,  były  z  rodzinami  z  problemami.  Kontrakty  zawieramy  głównie  z  osobami
bezdomnymi,  żeby się  wywiązali .  
Radna- pani Ewa Bawolska- kontrakt  to  takie  twarde narzędzie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  pytanie  dotyczy  skuteczności  realizacji  s trategii .
Patrząc  na  l iczby  zastanawiam  się  czy  nakłady  pracy  i  zaangażowanie
pracowników  przynoszą  jakieś  korzyści.  Tabelka  z  realizacjami  poszczególnych
działań  i  punkt  „praca  socjalna  z  osobami  bezrobotnymi   w celu  zmotywowania  do
większej  aktywności  w  uzyskaniu  zatrudnienia”.  W  programie  uczestniczyło  744
osoby ale  l iczba kontraktów to 0.
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  kontrakt  socjalny  to  jest  w
wywiadach,  praca socjalna  podczas wywiadu a kontrakt  to jest  odrębny dokument.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  to  jest  miernik,  jeżeli  bierze  się  700  osób  i  pracuje
się  z nimi aby zmotywować ich a  nie ma efektu.
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  to  jest  papierologia,  to  jest
opisywane  w  wywiadach  z  bezrobotnymi,  nie  ma  dokumentu  opracowanego,  brak
czasu na papierologie.
Radny – pan Ryszard Bala- ale  czy mamy wiedze i le  z tych osób podjęło prace?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  jest  podejmowana  praca,  mamy
umowy z Zalando,  kilka osób podjęło pracę.
Radny –  pan Ryszard  Bala-  proszę  nie  przypisywać  sobie  zasługę  w  działalności
Zalando,  to  nie jest  zasługa GOPSu. 
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  powstanie  Zalando  nie,  ale
organizujemy  spotkania,  kolejne  będzie  2  grudnia.  Wszystkich  się  nie  da
zaktywizować,  nie przechodzą nawet  przez bramkę bo mają  problem z alkoholem.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  jeżeli  przyjrzymy  się  marginalizowaniu  dzieci  z
rodzin  dysfunkcyjnych  i  przeciwdziałaniu  w  tym  zakresie:  „organizacja
wypoczynku  letniego  i  zimowego  dla  dzieci  z  rodzin  ubogich”,  to  we  wskaźniku
realizacji  jest  opis zawierający  zbiór  wszystkich działań niezależnie od tego czego
to działanie  dotyczyło.  Mamy wycieczki  do Gdańska,  na targi  łowieckie  jaki  to  ma
związek  z  odpoczynkiem  letnim  lub  zimowym  dzieci?  Takimi  wpisami
rozbudowuje  się  sferę  realizacji  ale  nie  ma  to  nic  wspólnego  z  odpoczynkiem
letnim  czy  zimowym.  W  drugim  punkcie  l iczba  zorganizowanych  turnusów  2  a
liczba  dzieci  korzystających  640,  proszę  mi  powiedzieć  jak  to  się  ma  do
rzeczywistości?
Kierownik GOPS- pani Agnieszka Skorupska-  są to dane uzyskane od szkół,  jest
to  tak  nazwane ale  to  są  wszystkie  wycieczki  aby pokazać  i le  się  dzieje  na  terenie
naszej  gminy przez projekty.  Nie powinno być nazwane tak ten punkt.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ja  nie  neguje,  że  to  się  odbyło.  Ale  nie  chodzi  o  to,
aby  nabijać  i lością  wycieczek  i  innych  przedsięwzięć  odpoczynek  letni  i  zimowy.
Ujęto np.:  wyjazd na Hel grupa 40 osób, do Gdyni i  Gdańska 40 osób, ale  to jest  w
ramach jednego wyjazdu.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  to  były  dwa  różne  wyjazdy  i  różne  grupy.
To były z projektu wycieczki,  każda oddzielnie  różne klasy.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  kolejny  wskaźnik:  „ profilaktyka  i  rozwiązywanie
problemów  alkoholowych,  przeciwdziałanie  narkomanii  i  przemocy  w  rodzinie”
Mamy wymienione  podejmowanie  działania  szczególnie  skierowane do dzieci.  Też
jest  długa  l is ta  działań,  które  w  moim  przekonaniu  średnio  się  wiążą  z  celem
profilaktyki.
Czy  na  tym  polega  sprawozdawczość  aby  wpisywać  dane,  które  nie  są  do  końca
faktycznie  związane z tematem? 
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Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  panie  Ryszardzie  jest  to  raport  monitorujący
z  realizacj i  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Gminy  Grunwald  i
jest  on  realizowany  nie  tylko  przez  GOK  ale  również  przez  inne  jednostki
organizacyjne  gminy.  Uważam,  że  jest  on  poprawnie  zrobiony  są  dane  ze  szkół  i
innych jednostek.  Powinna być inna nazwa na ten odpoczynek letni  i  zimowy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  w  realizacji  bierze  udział  18  organizacji
pozarządowych,  gdzie  te  organizacje  się mieszczą?
Kierownik GOPS- pani Agnieszka Skorupska-  takie  dane mamy z urzędu gminy.
Radna- pani  Ewa Bawolska-  tak  jest  to  zawyżone,  chyba że wliczane  są świetl ice
wiejskie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  kolejne  zadanie :  „rozwijanie  oferty  spędzania  czasu
wolnego  skierowanego  dla  osób  starszych  i  niepełnosprawnych,  zapewnienie  im
odpowiedniego  dostępu  do  rekreacji  poprzez  organizowanie  imprez”.  Mamy
wymienioną  całą  l i tanie  atrakcj i .  Czy  to  dla  osób  niepełnosprawnych  i  s tarszych
czy  dla  wszystkich?  Bo  biorą  udział  wszyscy  a  my  oceniamy  ofertę  dla  osób
starszych i  niepełnosprawnych.
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  takie  dane  otrzymaliśmy,  jest
dzień seniora.  Jest  też projekt  dla  seniorów.
Radny – pan Ryszard Bala- wszyscy wiemy,  że te  dane są bardzo na wyrost.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  proponuję  aby  korzystać  z  kontraktów,  jest  to
narzędzie  które  pomaga  realizacji  założenia.  Jest  albo  zrealizowany  albo  nie  i
policzymy wówczas  skuteczność.  
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  skuteczność,  nawet  jak  jest
kontrakt  nierealizowany  to  jak  przychodzi  zima  to  musimy  udzielić  pomocy,  w
sezonie  letnim  możemy  udzielać  mniej  ale  zimą  musimy  nawet  jak  kontrakt  jest
niereal izowany.  Do bezdomnych jest  wymagane ale  też różnie to bywa.

Ad pkt 8.
Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku.
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów
zamieszkałych na terenie  Gminy Grunwald.
Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  pisząc  ten  projekt  naczytałam  się  wiele
takich  uchwał  oraz  wyroków  sądu,  byłam  także  na  szkoleniu,  na  którym  uczulano
aby  w  uchwale  nie  cytować  ustawy.  Było  wiec  bardzo  trudno  aby  uchwała  była
czytelna  a  jednocześnie  nie  było  cytowane  art .  z  ustawy.  Zawsze  we  wrześniu
umieszczane są  na BIP informacje  o stypendium dla uczniów. 
Radna-  pani  Ewa Bawolska-  w rozdz.  4  punkt  2  stypendium może  być  przyznane
z urzędu. Stypendium socjale  z urzędu?
Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  tak,  może  złożyć  pełnoletni  uczeń,  rodzic  i
w  momencie  kiedy  szkoła  zgłosi  trudną  sytuacje  a  nikt  nie  zgłosił  to  można  z
urzędu przydzielić.
Radna- pani Małgorzata Kamińska -  zasiłek szkolny dotyczy zdarzeń losowych?
Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  tak,  nie  wymieniamy  bo  nie  możemy
ograniczać.
Radny – pan Ryszard Bala-  jeżel i  mówimy o zasiłku  szkolnym,  to  w ustawie  jest
zapisane,  że  przysługuje  on w razie  zdarzeń,  ale  nie  ma wyjaśnienia.  W programie
pojawia  się  zapis:  formą  refundacji  kosztów  jest  wypłata  gotówki  w  punkcie
kasowym albo  przelew  na  rachunek  bankowy  ucznia  lub  jego  rodziców.  Ale  prócz
rodziców mogą występować opiekunowie  prawni,  osoby sprawujące opiekę czy oni
otrzymają ten zasiłek?
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Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  jeżeli  będzie  opiekun  prawny  to  tak.
Dopisze ten punkt jak najbardziej  jest  to poprawne spostrzeżenie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nad  rozdz.  4  jest  ust .  4  a  powinien  być  2,  są  błędne
numeracje.  
Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  faktycznie  błąd  w  numerologii ,  zostanie  to
poprawione.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zasiłek  szkolny  może  zostać  przyznany  uczniowi
znajdującemu  się  przejściowo  w  trudnej  sytuacji  materialnej  z  powodu  zdarzenia
losowego, a my nie mamy objaśnienia  dotyczącego tego zasiłku.
Radna- pani Małgorzata Kamińska- jest ,  uczniowie którzy spełniają  kryteria.
Radny –  pan Ryszard  Bala-  odwoływanie  się  do  ustawy jest  bezsensu.  Z  nowych
informacji  zamieszczonych  w  programie  jest  tylko  to,  w   jakim  miejscu  pobrać
zasiłek.  A  wszystko  inne  wynika  z  ustawy.  Ten  program  jest  niepotrzebny  skoro
odwołujemy  się  do  zapisów  ustawy.  Rozdział  5  jest  odesłaniem  do  ustawy.  Nie
możemysię  zawężać  do  ustawy,  mamy prawo w regulaminie  dodać  takie  regulacje,
które nam odpowiadają  i  są zgodne z  ustawą.  
Inspektor-  pani  Elżbieta  Kamińska-  tworzenie  katalogu  zdarzeń  jest  najczęstszą
przyczyną odrzucenia  uchwały,  wyroki  sądu jasno określają,  że rada gminy nie  ma
kompetencji  do tworzenia katalogu ani zamkniętego,  ani  otwartego.

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku.
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w   sprawie
szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  schronisku  osób
bezdomnych lub w schronisku dla  osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.   
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  w  związku  ze  zmianą  ustawy  o
pomocy  społecznej,  zmieniło  się  to,  że  nie  ważne  czy  osoba  ma  dochód  do
kryterium pomocy społecznej  może ponosić  odpłatność.  W projekcie  jest  tabelka  o
odpłatności,  są  stawki  podane.  Pytanie  czy  radni  wyrażają  zgodę  na  taką
odpłatność.  Do tej  pory osoba mogła  mieć  dochód 640zł  i  my nie  mogliśmy zabrać
nawet  1 zł  i  jeszcze musieliśmy zapłacić  całość.  

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku.
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
zmiany  Uchwały  nr  XXXI/169/2019  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą;  w
Gierzwałdzie  z dnia 16 l is topada 2016r.  w sprawie określenia  szczegółowych
warunków   przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  dla  osób  z
zaburzeniami  psychicznymi  oraz   szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia od opłat ,  jak również  tryb ich pobierania
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  co  roku  jest  zmiana,  koszty  są
coraz  większe.  Od  stycznia  najniższa  płaca  idzie  w  górę  oraz  do  najniższej
doliczamy  staż,  koszty  wzrosły.  Jest  w  tabelce  określone  usługi  oraz  koszty,  jest
podwyższone o 1 zł  niż  w poprzednim roku.
Radna- pani Ewa Bawolska- jaki  jest  koszt  miesięczny?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  zależy  i le  godzin  ma  osoba
przyznane.  Mogą  sobie  odliczyć  od  podatku  rocznego  ale  muszą  mieć  stopień
znaczny.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  czy  pani  orientacja  czy  i lość  podopiecznych  rośnie,
czy maleje?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  obecnie  rośnie,  dużo  jest  osób
samotnych.
Radny – pan Ryszard Bala- i le  jest  opiekunek ?
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Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  obecnie  12  opiekunek,  są  to
umowy ½ etatu,  cały etat .
Radny – pan Ryszard Bala- a są inne formy zatrudnienia?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  też  są  umowy  zlecenia,
zastępstwa.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  czy  te  panie  otrzymują  od  GOPSu  wsparcie
psychologiczne,  merytoryczne?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  psychologa  nie  mamy,  ale
przydałby  się,  dla  pracowników  i  dla  mieszkańców.  Byłaby  taka  potrzeba,  trzeba
zastanowić się  aby na terenie  gminy był psycholog,  bardzo bym chciała.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  jest  to  praca,  która  jest  trudna   nie  tylko  fizycznie
ale  i  psychicznie  i  trzeba mieć na uwadze aby wesprzeć pracowników. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  w  GOKu  jest
realizowany  projekt  dla  seniorów,  i  przyjeżdża  psycholog  który  przyjmuje
interesantów.  Przypuszczam,  że  zgodziłaby  się  pomóc,  bo  początkowo  było
zainteresowanie  ale  teraz  nie  ma.  Trzeba  z  panią  Małgorzatą  Grabowską   się
skontaktować i  podpytać czy w ramach tych zajęć mogłaby przyjąć pracownice.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  czy  obszar  działania  opiekunek  w  jakiś  sposób
pokrywa się z  pracą asystentów rodziny?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  to  jest  zupełnie  inna  grupa,  tam
gdzie są dzieci,  asystenta  opiekuńcze  wychowawczy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nie  tylko,  wszystko  co  jest  związane  z  dawaniem
wsparcia,  w funkcji  doradczej,  to nie  są te  same osoby?
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  to  są  inne  grupy  pracowników,
opiekun  pomaga,  robi  zakupy,  pomoc  w  higienie,  do  lekarza  pomoże  się
przygotować,  a asystent  rodziny to  tam gdzie są dzieci.

Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  punkt  porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
Kierownik  GOPS-  pani  Agnieszka  Skorupska-  statut  trzeba  było  odświeżyć,
wymienić  wszystkie  zadania,  które  wykonujemy.  Jest  to  aktualizacja  obecnego
statutu,  który po prostu trzeba odświeżyć,  np.  na start  300+, zostało uaktualnione.

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi      
i  podmiotami  prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na 2020 rok.
Podinspektor-  pani  Anna  Leżańska-  jest  to  projekt  uchwały  współpracy  Gminy
Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  na  rok  2020.  Kwotę  jak  została
przeznaczona  to  jest  100  tys.  zł ,  na  celu  ma  wzmocnienie  świadomości  w
społeczeństwie  odpowiedzialności  za  lokalną  wspólnotę.  Aby  każdy  mógł
uczestniczyć  w  programach,  wypowiedzieć  co  do  zadań  realizowanych.  Będą
przeprowadzane  otwarte  konkursy  dla  organizacji  pozarządowych,  w  których  będą
mogły  brać  udział ,  opublikowane  będą  na  stronie  BIPu  gminy.  Będziemy  się
starali  dotrzeć  do  jak  największego  grona  zainteresowanych  aby  lepiej  s ię  żyło  w
gminie,  aby  się  rozwijać  w  kulturze,  sporcie,  zajęcia  dla  niepełnosprawnych ,
oświata,  konkursy  dla  dzieci  plastyczne  czy  sportowe.  Zadaniem  priorytetowym
jest  kultura,  dbanie  o  pamięć  narodową  np.  stare  cmentarze,  zabytki,
rozwiązywanie  problemów  osób  niepełnosprawnych,  pomoc  rodzinom  z
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problemem,  ochronę  zdrowia,  ekologia,  działalność  na  rzecz  seniorów.  Program
będzie realizowany w okresie  od 01 stycznia do 31 grudnia 2020 roku. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  program  ten,  jest  dla  mnie  dobrze  znany.  Ten
program  w  porównaniu  z  poprzednimi  jest  o  wiele  lepiej  napisany,  mam  kilka
uwag ale  wcale nie dużo.  Propozycja jest  w rozdz.  6 pkt.  4 l i t .  c współpraca gminy
Grunwald  ze  stowarzyszeniem  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych,  mam  propozycję
aby  ten  punkt  stworzyć  z  niego  osobny  punkt,  ponieważ  współpraca  ta  jest
osobnym zadaniem publicznym gminy.  Czy to będzie  organizacja  ekologiczna,  czy
kultury  i  sztuki  to  stowarzyszenia  oczekują  takiej  pomocy.  Sama  namawiam
przedstawicieli  organizacji  pozarządowych  aby  złożyli  wniosek  do  wójta  o
powołanie  rady  pożytku  publicznego  wówczas  takie  opiniowanie  uchwały  przez
radę  miałoby  większe  znaczenie.  Proponowałabym  utworzenie  nowego  punktu
współpracy  nie  tylko  z  niepełnosprawnością  ale  z  każdymi  organizacjami,  aby
była zorganizowanym działaniem.   
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  program  jest  dobrze  napisany,  mam  natomiast
propozycję  aby w dziale  kultura  fizyczna i  sport  dopisać  piłki  s iatkowej  plażowej,
ona  nie  wymaga  dużych  6  osobowych.  Ta  dyscyplina  nie  wymaga  dużych
nakładów, a w gminie powstało kilka boisk w sołectwach.
Podinspektor- pani Anna Leżańska- dobrze dopisze tą dyscypline.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  proszę  powiedzieć  jakie  organizacje  brały  udział  w
konsultacjach  i  opracowaniu tego programu.
Podinspektor-  pani  Anna  Leżańska  -  były  konsultacje,  było  ogłoszenie  ale  nikt
się  nie zgłosił ,  nie  było uczestników. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  to  jest  co  roczny  problem,  obserwuję  od  jakiegoś
czasu.  Nie  ma  zainteresowania  ze  strony  organizacji  aby  własne  pomysły
promować,  wprowadzać do programu.  
Podinspektor-  pani  Anna  Leżańska  -  tak,  szkoda  były  ogłoszone  konsultacje
oraz  projekt  programu  ale  nie  było  odzewu,  mam  nadzieje,  że  w  późniejszym
czasie  nie  będzie pretensji  z ich strony.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  jest  taka  sytuacja,  wspieranie  organizacji
pozarządowych  przez  gminę  była  na  niskim  poziomie,  były  trzy  stowarzyszenia,
które  sobie  poza  konkursami  otrzymywały  dotację,  co  źle  wpływało  na  innych.
Powodowało  to,  że  działało  to  na  nich  demotywująco  teraz  to  się  zaczyna
zmieniać  i  dobra  realizacja  tego  programu  może  wpłynąć  na  to,  że  działania
zaczną  nabierać  prawidłowego  kształtu.  Klub  seniora,  który  działa  w  GOK
powinno  założyć  stowarzyszenie  i  przez  to  bardziej  s ię  rozwijać.  Pomogła  by  w
tym  rada  pożytku  publicznego,  są  chętni  aby  taki  wniosek  napisać  aby  powstała
tak  rada.  Tak  samo  jak  konsultacje,  samo  ogłoszenie  na  BIP  nie  wystarcza.  Jest
też  budowa  chodników  i  parkingów,  czy  to  nie  za  dużo  ja  na  organizacje
pozarządową,  czy to nie  jest  zadanie  gminy?
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  tak  zgadzam  się,  zieleń  bym  zostawił
ale  budowa parkingu jest  do skreślenia.  
Podinspektor- pani Anna Leżańska – dobrze zostanie  to  wykreślone.
Radna-  pani  Ewa Bawolska-  jest  też  punkt  o  zabytkach,  prace  konserwatorskie  z
tego  wynika,  że  można  za  pomocą  konkursów,  nie  tylko  po przez  dotacje  ale  też  z
konkursu.  
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  ale  organizacje  pozarządowe  nie  mogą
prowadzić działań inwestycyjnych.  
Radna- pani Ewa Bawolska-  więc nie powinno być prac konserwatorskich.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nie  sądzę  aby  jakaś  organizacja  zechciała  zająć  się
renowacją  kościoła.  Bardziej  prawdopodobne  jest ,  że  gospodarz  będzie  zabiegał  o
środki na renowacje  zabytku.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  kościół  zgodnie  z  ustawą  jest  organizacją
pozarządową.  
Radny –  pan Ryszard  Bala-  w takim razie  powinien  ten  zapis  pozostać,  bo  jeżeli
kościół  wystąpi  w takim konkursie to  będzie to dobre.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  tak  powinno  być  a  do  tej  pory  otrzymywali
bezpośrednio na realizacje  zadań celowych. 
Radny-pan Sławomir Matuszewski – to będzie dodatkowo
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  nie  powinno  być  dodatkowo,  tylko  konkurs.  A  tu
jest  wpisane zabytki  a nie  powinny, albo jedną uchwałą dostają  albo inną.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  czy  w  gminie  jest  prowadzony  aktualny  rejestr
organizacj i  pozarządowy.  
Podinspektor-  pani  Anna  Leżańska-  trzeba  wprowadzić  aktualizację,  czekam  na
informację  o  danych  i  programie,  który  pozwoliłby  na  przekazywanie
organizacjom  1%,  nie  wiem  jak  jest  kwota  i  możliwość.  Dobrze  byłoby  aby  te
pieniądze  zostały  u  nas  i  aby  taki  wykaz  z  nr  KRS  był,  aby  były  informacje
aktualne.
W takim razie  dokonam poprawek,  które zostały zaproponowane.

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  stanowiącej  podstawę  do  obliczenia  podatku
rolnego w 2020 roku. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  zgodnie  z  komunikatem  GUS  cena
skupu  żyta  za  11  wynosi  58,46zł  po  pewnych  konsultacjach  z  organizacjami
rolniczymi,  m.in.  Warmińsko-Mazurską  Izbą  Rolniczą,  która  wydała  opinie  o
projekcie  uchwały i  propozycje na 55 zł  opiniuje  pozytywnie.   
Radny-pan  Sławomir  Matuszewski  –  rok  temu  mówiłem  o  przedsiębiorcach,  tam
nie  obniżaliśmy  tej  granicznej,  s tawka  proponowana  była  inna,  a  i  tak  zapisana
była  inna.  Podatek  został  podwyższony,  w  reklamie  było  powiedzione,  ze
najwyższe podatki  mamy i  s łowo najwyższe mocno  podkreślone.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  tak,  wszystko  się  zgadza  ale  też  trzeba
się  postawić w miejsce rolnika,  kiedyś było inaczej  i  dziś  też jest .
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska -  wszystko  idzie  w  górę,  wszystkie  produkty
a rolnicy nic  nie  zyskują,  wydaje mi się  że kwota 55 zł  jest  adekwatna.
Radny –  pan  Ryszard  Bala-  jaki  będzie  skutek,  przy  założeniu  że  stawka  wynosi
58,46 zł  a jaki  przy stawce 55 zł  .  Jakie  to są skutki f inansowe?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  jeżel i  55  zł  to  daje  zwyżkę  do
poprzedniego  roku  kwotę  41.562,85  zł ,  jeżeli  58,46  to  byłoby  to  zł  98.856,66  zł
więcej  niż  w 2019 r .
Jeszcze  informacja  dotycząca  skupu  drewna,  zawsze  przyjmowaliśmy  najwyższą  i
tak  zostanie  zgodnie  z  komunikatem  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny
sprzedaży drewna stawka 194,24 zł/m 3  i  taka u nas obowiązuje.

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,   w  sprawie
ustalenia  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  w  Gminie  Grunwald  oraz  granic
ich obwodów.
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Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  jest  to  uchwała  podejmowana  w
sierpniu tego roku,  była  propozycja  aby miejscowość  Grunwald,  który był  wpisany
do  Stębarku  przenieść  do  szkoły  do  Frygnowa.  Była  opinia  pozytywna  od
kuratorium  natomiast  przychylając  się  do  propozycji  była  uchwała,  ale  nadzór
wojewody  podszedł  bardzo  drobiazgowo i  s twierdził ,  że  uzgodnienia  z  kuratorium
nie odnoszą się do uchwały i  w całości  uchylono uchwałę.  Teraz zostały wykonane
wszystkie  czynności,  które  nadzór  wojewody  zaleci ł  i  dlatego  po  raz  kolejny  ten
projekt  jest  przedmiotem zaopiniowania  przez radę.

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,   w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald  niezabudowanej
położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Frygnowo  na  dwie  nieruchomości  położone  w
obrębie Korsztyn należącej  do osoby prywatnej.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  jest  to  projekt,  dotyczący  działki  w
Gierzwałdzie  gdzie  znajdują  się  nasze  pompy  ujęcia  wody.  Zależy  nam  na
krótszym  dojeździe  do  tych  pomp,  i  zależy  nam  na  przejęciu  tej  działki.  Na
mapkach  jest  obrysowana  aktualna  dłuższa  droga,  zimą  dojazd  bardzo  utrudniony,
jeżel i  zamienimy  działki  to  skraca  się  droga  prawie  o  połowę.  Rozmowy  z  panem
Pszennym  trwają  już  od  września   i  na  początku  były  inne  rozmowy  ale  gdy
zorientował  się  w  temacie,  to  postawił  swoje  warunki  i  zgadza  się  na  zamianę  ale
na  działkę  we  Frygnowie.  Działki  te  wielkością  są  zbliżone,  ale  zamiana  ta
podlega  podjęciu  przez  radę  uchwały,  nie  udzieli łem  odpowiedzi  czekam  na
decyzję  radnych.  
Radna- pani Małgorzata Kamińska -  czy działka we Frygnowie to też jest  rolna?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  tak,  też  rolna  IV  klasa,  jako  pastwisko
działka  181/3.
Radna – pani Iwona Stanka-  a jaki  jest  dojazd do działki?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- z drogi,  ona przylega do drogi.
Zależy  nam na czasie,  bo chcemy o i le  pogoda pozwoli zacząć  remont,  wymian rur
i  pomp.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  we  Frygnowie  to  jest  działka  między  szkołą  a
budynkami nauczycieli ,  to  jest  przez kogoś dzierżawione?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   tak  w  stronę  drogi,  nie  jest
dzierżawiona.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  w  sprawie  działki  podejmowaliśmy  uchwałę  29
sierpnia  o  przeznaczeniu  jej  na   sprzedaż,  nie  mam  zastrzeżeń  jeżeli  ułatwi  to
funkcjonowanie obsługi  wodociągu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  tak  ułatwi  oraz  zmniejszy  koszty
materiałów  potrzebnych  do  remontu,  ponieważ  odcinek  będzie  krótszy,  obecnie
jest  ok 500 m a będzie  300 m. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  w  tej  sprawie  też  mam  wątpliwości,  pomiar  ten  jest
mało  rzetelny.  Na  jakiej  podstawie  autor  tego  uzasadnienia  stwierdził ,  ze  80  %
wodociągu jest  do wymiany.  W jaki  sposób on to  stwierdził?  
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski-  no tak,  nie  potrzebnie  jest  wpisana  taka
ilość  ale  na  pewno  jest  większa  cześć  do  wymiany.  W  tym  miejscu  są  bardzo
często  pęknięcia  i  awarie  ,  kierownik  ocenia  że  stan  rur  jest  fatalny.  Osoba,  która
uzasadniała  to l iczyła  podwójnie z odwodnieniem.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-   ale  na  mapce  zaznaczono  na  zielono  to
będzie musiał  wykupić bo nie będzie miał  dojazdu do swojej  działki?
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  jakbyśmy  zagrodzil i  to  tak,  ale  nie
będziemy  złośliwi.  Ten  pan  zastanawia  się  nad  wykupieniem  od  nas  tej  działki  i
myślę,  bo tylko on tą działkę  od nas może okupić ze względu na warunki.
Radna-  pani  Ewa Bawolska-   sam tytuł  projektu  jest  zastanawiający,  bo  powinno
być zamiana prawa własności  do działki.
Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,   w  sprawie
zasadności  skargi Sołtysa i  Rady Sołeckiej  wsi Stębark.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  skarga  była  przedstawiana  na  komisjach.  Komisja
rozpatrywała  skargę,  dotyczyła  ona  realizacj i  funduszu  sołeckiego.  
Skarżący  wykazują  w  swoim  piśmie  zaniepokojenie  o  to,   czy  przez  przewlekłość
działania  wójta,  inwestycje  z  funduszu  sołeckiego  będą  zrealizowane  w
postępowaniu.  Komisja  podkreśla,  że  realizacja  przedsięwzięć  zaplanowanych  w
budżecie  odbywa  się  w  przeciągu  całego  roku  budżetowego.  Poziom
zaawansowania  realizacji  przedsięwzięć  z  funduszu  sołeckiego  zdaniem  komisji
może  budzić  obawy i  wątpliwości,  czy  zostaną  one  w  pełni  wykonane.  Podzielając
te  obawy  Komisja  skarg  wniosków  i  petycji  s toi  jednak  na  stanowisku,  że  do
momentu  zamknięcia  roku  budżetowego  istnieje  szansa  na  realizowanie  tych
przedsięwzięć.   Zdaniem  komisji  skargę  należy  uznać  za  niezasadną  w  tym
momencie.   Było  bardzo  dużo  wątpliwości  więc  postanowiliśmy  skierować  do
wójta  gminy  apel,  pod  którym podpisali  s ię  członkowie  komisji  i  jeżeli  inni  radni
zechcą  to też zachęcam do podpisu.  
Odczytano Apel Radnych do wójta  gminy Grunwald (zał.  nr 2).  
Odczytam  także  fragment  skargi  na  działanie  wójta  gminy  Grunwald:  „dotyczy
realizacji  wniosku  z  funduszu  sołeckiego  zmiana  dotyczy  15  500  zł .  W  dniu  8
maja  2019  r .  odbyło  się  zebranie  wiejskie  dotyczące  podziału  funduszu
sołeckiego.  Jednym z  wniosków był  montaż  lamp oświetleniowych  na  istniejących
słupach  energii  elektrycznej  wzdłuż  drogi  gminnej  w  kierunku  kolonii .  Mieszka
tam  10  rodzin  z  dziećmi,  głosujących  było  26,  za  oświetleniem  było  16  osób.
Wniosek  wraz  z  protokołem  został  złożony  w  Urzędzie  Gminy  Grunwald  w
pierwszych  dniach  czerwca.  W  dniu  14  czerwca  2019  do  wójta  wpłynęła  skarga
ośmiu  mieszkańców  Stębarka  dotycząca  złożonego  protokołu.  Następnego  dnia
wszystkie  wcześniej  wydane  zalecenia  dotyczące  realizacji  montażu  lamp
oświetleniowych  zostały  wstrzymane  .W  dniu  27  czerwca  2019  r .  wpłynęło  do
pani  Sołtys  Bernadetty  Stańczak  pismo  o  przeprowadzeniu  powtórnego  zebrania.
Na  drugim  zebraniu  w  dniu  3  l ipca  2019  r .  odbyło  się  ponowne  głosowanie,
głosujących  60  osób,  za  oświetleniem  drogi  gminnej  35  osób,  a  przeciw  16.
W  dniu  27  sierpnia  2019  r .  złożyliśmy  do  wójta   zapytanie  na  jakim  etapie
realizacji  jest  wniosek  z  dnia  3  l ipca  2019  r .  dotyczący  oświetlenia.  W piśmie  z  9
września  2019  Wójt  gminy  poinformował  nas  o  tym,  że  przegłosowana  przez
zebranie  wiejskie  inwestycja  będzie  realizowana  po  przygotowaniu  niezbędnej
dokumentacji  i  że  taka   została  zlecona.  Na  początku  października  Radna  ze
Stębarka  pani  Ewa  Bawolska  zwróciła  się  do  wójta  o  udostępnienie  dokumentacji
ws.  działań  dotyczących  naszego  oświetlenia.  Nie  otrzymała  żadnej  odpowiedzi.
Po  dwóch  tygodniach  po  ponownej  prośbie  o  udostępnienie  ww.  dokumentacji  do
dziś  nie otrzymała  żadnej  informacji .
Do  dziś  to  jest  do  28  października  żadne  prace  związane  z  ww  wnioskiem  nie
zostały  przez  wójta  podjęte.  Wszystko  wskazuje  na  to,  że  Wójt  po  prostu  kłamie
celowo  przedłużając  realizacje  inwestycji ,  tak  aby  w  roku  bieżącym  jej  nie
wykonać  a  co  za  tym idzie  wieś  Stębark    z  końcem roku  straci  środki  z  funduszu
sołeckiego.  Rozumiemy  ciężką  sytuację  f inansową  naszej  gminy.  Mam  pytanie,
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czy  tylko  sołectwo  Stębark  ma  ratować  fundusze  gminy?  Uważamy,  że  jest
krzywdzące dla  naszej  wsi i  prosimy żeby wójt  określi ł  s ię w tej  sprawie”.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar–   dostałam  także
informację,  że  skarga  ta  została   wysłana  do  RIO,  która  przekazała  nam skargę  do
rozpatrzenia.  Skarga ta  jednocześnie  trafiła  do Rady gminy i  do RIO.
Radna- pani Ewa Bawolska- panie wójcie,  czy w tej  sprawie są jakieś  postępy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  nie,  ale  mówiłem  wielokrotnie,  że
dopóki  nie  ma  środków  finansowych  i  nie  jesteśmy  w  stanie  realizować.  Prosiłem
też  wielokrotnie  radę  gminy,  czy  mam  nie  spłacać  zobowiązań  po  poprzedniku
tylko  realizować  budżet  2019  r . ,  państwo  nie  zajęl iście  stanowiska.  Zostawia  się
wszystko  na  mnie  i  na  moje  barki  a  potem  pisze  się  skargi.  Mogę  nawet  jutro
zlecić  prace  i  realizować  fundusz  cały,  ale  czekam na decyzje  radnych.  To nie  jest
tak,  że  tylko  Stębark  jest  pokrzywdzony bo  to  wszystkie  miejscowości  są  w  takim
samym  stopniu  realizacji  a  nawet  mniejszym.  Jeszcze  jest  czas  na  realizacje
funduszu ale  to są kolejne zobowiązania,  ale  to radni  niech podejmą taką decyzję.
Będą  jeszcze  realizowane  zadania  z  funduszu  sołeckiego  ale  te  najpilniejsze  jak
budowa i  naprawa drogi,  a  lampy w Stębarku przy drodze powiatowej.
Radna- pani Ewa Bawolska- drogi  gminnej.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- to  jest  droga powiatowa.  
Radna- pani Ewa Bawolska- nie,  gminna.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  na  100%  powiatowa,  dokładnie
sprawdziłem to.  
Radna- pani Ewa Bawolska- jestem zaskoczona.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  tak,  robimy  teraz  porządek  i  dokładnie
sprawdzamy,  jest  jeszcze  droga  koło  muzeum,  jest  część  powiatowa,  gminna  i
muzeum. Do kopca jest  muzeum, potem jest  gminna do zakrętu i  dalej  powiatowa.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  to  ja  mam  do  powiatu  pisać  żeby  mi  tą  drogę
zreperował?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  tak,  wysłaliśmy  pismo  do  powiatu  aby
zabezpieczył  środki  na  remonty  i  odśnieżanie  ale  odzewu  nie  ma.  Na  pewno  nie
zostawimy mieszkańców w potrzebie  ale  to zadanie  powiatu.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-   ale  w  zadaniu  funduszu  sołeckiego  jest ,  osobiście
uważam,  że   powinna  być  najpierw  droga  zrobiona  a  dopiero  oświetlenie.  Co  z
tego  jak  świtało  jest  a  dziury  w  drodze  też.  Mieszkańcy  twierdą,  że  jest  to
potrzebne chodzą tamtędy dzieci  i  rodzice chcą aby były bezpieczne.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  poprzedni  wójt  też  nam  odpowiadał,  że  drogi
wojewódzkie  naprawia  i  oświetla  województwo.  Ale  oświetlenie  jest  zadaniem
własnym  gminy,  jeżeli  mieszkańcy  podjęli  decyzję  to  należy  ją  realizować.
Mieszkańcy  wypowiedzieli  s ię  w  sposób  demokratyczny  i  nie  mamy  prawa  tego
podważać,  nie  powinniśmy  nawet  tego  oceniać.  Nasz  apel  skierowany  do  pana
pokazuje,  że  nie  tylko  mieszkańcy  ale  i  radni  mają  oczekiwania  i  chcą  dochodzić
swoich racji .  
 
Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
zasadności  skargi  Pana Henryka Kacprzyka.   
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  na  posiedzeniu  komisji  pani  przewodnicza
przekazała  nam  skargę,  która  wpłynęła  do  Urzędu  Wojewódzkiego ,  który  przekazał
zgodnie z właściwością  do Rady Gminy.  
Została  odczytana  skarga Pana Henryka Kacprzyka (zał.  nr 3).  
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Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  pan Kacprzyk doskonale wiedział ,  że  od
najbliższej  kadencji  jest  obowiązek  i  jako  wójt  nie  zrobił  nic  w  tym kierunku,  nie
przygotował  sali ,  sprzętu  a  teraz  pisze  skargę.  Rozumiem,  że  mieszkańcy  mogliby
się  skarżyć  ale  pan  Kacprzyk?  To  jest  fakt  i  rozumiem,  że  powinno  to  być  ale  z
dnia  na  dzień  tego  nie  zrobimy  bo  potrzebne  są  środki,  chcieliśmy  to  wrzucić  w
koszty  już  mamy  rozwiązany  problem.  Pojawił  się  problem  z  internetem,  też
jesteśmy  na  dobrej  drodze  aby  go  rozwiązać.  Kolejny  problem  musimy  podpisać
umowę  a  wiadomo  jesteśmy  w  trakcie  zmiany  pani  skarbnik  a  sam  umowy  nie
podpiszę.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  w  dniu  21  października  2019  roku  do  Urzędu
Wojewódzkiego  wpłynęła  skarga  Henryka  Kacprzyka  dotycząca  nieprawidłowości
w realizacj i  ustawy o  samorządzie  gminnym przez  wójta  gminy  Grunwald.  Henryk
Kacprzyk  zarzuca  wójtowi  gminy:   brak  transmisji  sesji  rady  gminy  i  utrwalenia
ich  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk,   brak  jawnych  głosowań
imiennych  i  publikacji  wykazów  imiennych  głosowań.  Ponadto  Skarżący  ma
wątpliwości,  co  do  prawidłowości  ustaleń   §60  ustęp  3  statutu  gminy  o  sposobie
głosowania.  Pismem  z  dnia  28  października  2019  roku  Urząd  Wojewódzki
przekazał  sprawę  według  właściwości  do  rozpatrzenia  w  części  dotyczącej  wójta
gminy  Grunwald  do  Rady  Gminy  Grunwald.  W  dniu  7  l is topada  2019r.  Komisja
skarg,  wniosków  i  petycji  na  posiedzeniu  rozpatrzyła  skargę  Henryka  Kacprzyka.
W odniesieniu  do  pierwszego  zarzutu  komisja  stwierdza   zasadność,  gdyż  do  dnia
7 l is topada  2019  roku  sesje  rady  gminy  Grunwald  nie  są  transmitowane.  W  tym
miejscu  należy  zauważyć  iż  obowiązek  transmisji  wynika  z  artykułu  20  ust .  1b
ustawy  o  samorządzie  gminnym.  W  odniesieniu  do  zarzutu  drugiego  Komisja
stwierdza,  że  jest  on  niezasadny,  gdyż  od  29  września  2019  roku  wprowadzone
zostało  głosowanie  imienne  a  wykazy  wyników  głosowania  zawarte  są  w
protokołach  z  przebiegu  sesji .  Natomiast  co  do  zapisu  §60  ust.  3  statutu  gminy
Grunwald  należy  stwierdzić,  że  statut  gminy  Grunwald  został  opublikowany  w
Dzienniku  Urzędowym Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  z  dnia  9  maja  2019
roku  (DZ.  URZ.  WOJ.  WARM-MAZ  2019.2326).  W  tym  samym  dniu  w  DZ.  URZ.  WOJ.
WARM-MAZ  2019.2327  zostało  opublikowane  rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody  w
sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwały  nr   VIII/58/2019  Rady  Gminy
Grunwald w części  dotyczącej  między innymi właśnie przedmiotowego,  budzącego
u  skarżącego  wątpliwości  §60  ust.  3  statutu  gminy  Grunwald.  Reasumując,
Komisja  opiniuje  skargę  w  zarzucie  pierwszym  jako  zasadną,  natomiast  w
pozostałych zarzutach  jako niezasadną.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  -  publikacja  głosowań  imiennych  to  do
wójta,  ale  samo  głosowanie  to  już  rada  gminy,  nikt  nie  może  na  nas  wpłynąć  jak
głosujemy.  

Przewodniczący Komisji– pan Zbigniew Napłoszek- kolejny punkt porządku,
zaopiniowanie  projektu  uchwały  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy,  w  sprawie
powołania Skarbnika Gminy Grunwald .    
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  na  wniosek  radnych  został  ogłoszony
konkurs  na  stanowisko Skarbnika  Gminy,  ogłoszenie  zostało  opublikowane  w dniu
6  listopada  2019,  termin  upłyną  18  lis topada  2019,  wpłynęły  dwie  oferty.   W
komisji  było  6  osób,  19  l is topada  2019  otworzono  koperty  komisyjnie.  20
listopada  odbyły  się  rozmowy  kwalifikacyjne,  pani  Sylwia  Kierebińska  otrzymała
557  pkt.  i  pani  Danuta  Czosnowska  otrzymała  357  pkt.  W  związku  z  tym  pani
Kierebińska została  wybrana przez komisję  i  polecona wójtowi.  
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W  związku  z  tym  wójt  gminy  Grunwald  wnioskuje  o  powołanie  z  dniem  27
listopada  2019  roku  na  stanowisko  Skarbnika  Gminy  Grunwald.  Pani  Sylwia
Kierebińska  posiada  odpowiednie  wykształcenie  do  pełnienia  funkcji  Skarbnika
Gminy,  w  2015  r .  na  Wydziale  Nauk  Ekonomicznych  Uniwersytetu  Warmińsko-
Mazurskiego  ukończyła  kierunek:  ekonomia  –  studia  l icencjackie.
W  2017  r .  na  Wydziale  Nauk  Ekonomicznych  Uniwersytetu  Warmińsko-
Mazurskiego  ukończyła  studia  magisterskie,  kierunek:  Zarządzanie,  specjalność:
rachunkowość  i  zarządzanie  finansami.  Od  sierpnia  2015  r .  pracuje  w  Ośrodku
Pomocy  Społecznej  w  Lubawie  na  stanowisku  podinspektora  działu  finansowo-
księgowego,  od  marca  2019  r .  pełni  funkcję  zastępcy  głównego  księgowego,  od
lipca  2019  r .  jest  Głównym  księgowym  OPS  Gminy  Lubawa.  Zważywszy  na
powyższe,  spełnia  wymogi  określone  w  art .  54  ust .  2  ustawy  o  finansach
publicznych.  Z  uwagi  na  swój  staż  pracy,  posiadane  wykształcenie,  Pani  Sylwia
Kierebińska może objąć stanowisko Skarbnika Gminy Grunwald.  
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  byłam w komisji ,
i  zdecydowanie  pani  Kierebińska  wykazała  się  dużą  wiedzą.  W  komisji  była  też
pani  p.o.  zastępcy  skarbnika  pani  Gorząch  oraz  pani  Szulc  i  zdecydowanie  też
potwierdziły,  że  pani  Sylwia  Kierebińska  wykazała  się  większą  wiedzą.
Podejmując  decyzję  opieraliśmy  się  na  zdaniu  pani  Renaty  Gorząch,  bo  to  ona
najbardziej  zna się na zadaniach  skarbnika.  

Ad. pkt.  8.
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  punkt  porządku
wolne wnioski  i  zapytania.
Rozpocznę  od  dwóch  podań,  które  wpłynęły  w  sprawie  rozłożenia  na  raty
zaległości.
Pierwsze podanie  pana Stanisława Jędraszek,  prosi o rozłożenie  na raty zadłużenia
za  mieszkanie  i  wodę  proponuję  ratę  w  wysokości  100  zł  miesięcznie,  a  jego
zadłużenie wynosi 2527,70 zł  oraz odsetki  467,88 zł ,  wójt  pozytywnie opiniuje.  
Radny – pan Ryszard Bala- z czego to zadłużenie wynika?
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  za  mieszkanie  i  wodę.  Nie
płacił  od  2012r.  do  2019r. ,  jego  wynagrodzenie  to  renta  2021zł  netto  oraz  dochód
żony w kwocie 940 zł .  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  to  są  całkiem  dobre  zarobki,  proponuję
200zł.  
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  ponosi  jeszcze  opłaty
bieżące  oraz alimenty.
Radny- pan Sławomir Matuszewski-   jak będzie wysoka rata  to nie  będzie płacił .
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  głosujmy  nad  ratą  150  zł
plus bieżące  opłaty?
Radni  jednogłośnie zgodzili  s ię na kwotę raty 150 zł  plus opłaty bieżące.
Przewodniczący  Komisji–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  wniosek  pani
Marzanny  Cholewy  prośba  o  rozłożenie  na  raty  zaległości  podatkowej  za  okres
2014-2018  proponuje  ratę  100  zł  miesięcznie.  Kwota  główna  2503,20  zł  oraz
odsetki  585 zł ,  wójt  pozytywnie  opiniuje.  Dochodu z  umowy o  pracę  2200 netto  w
domu jest  sama.  
Radna- pani Ewa Bawolska- trzeba tak samo potraktować jak poprzedni  wniosek.
Przewodniczący  Komisji–  pan Zbigniew Napłoszek-  w takim razie  głosujmy nad
ratą  150 zł  plus bieżące opłaty?
Radni  jednogłośnie zgodzili  s ię na kwotę raty 150 zł  plus opłaty bieżące.
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Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  mam  wniosek  do  pana  wójta,  prosiłabym  o
informację na sesję o tym ile  dzieci  niepełnosprawnych objęte  jest  dowozem.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  już mam informacje,  że jest  to 5 dzieci.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  mam  nadzieję,  że  informacja  na  temat  realizacji
uchwał  na  sesji  też  się  pojawi.  Czy  jest  też  możliwość  o  informacje  jakie  sprawy
sądowe zostały wniesione lub w jakich  gmina  bierze  udział ,  i  jakie  nakazy sądowe
są wystawione.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- za jaki  okres?
Radna- pani Ewa Bawolska- za 3 miesiące wstecz,  a potem na bieżąco.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  w  chwili  obecnej  nie  ma  żadnych,  z
ZUS teraz wygraliśmy ale  nie wiadomo czy się nie  odwoła.  
Radna- pani Ewa Bawolska-  to  są istotne sprawy i  chciel ibyśmy wiedzieć.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  przyszła  informacja  z  sądu
naczelnego,  że  została  wznowiona  sprawa  sądowa w sprawie  uchwały,  ale  to  jutro
z radcą prawnym będziemy dokopywać się do dokumentów jest  to z 2015 roku.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  na  początku  września  składałem  wniosek  pisemny  o
opracowanie  uchwały  w  sprawie  wieloletniego  planu  remontu  urządzeń  wodno
kanalizacyjnych.  Planu  nie  ma  to  jest  jedno,  ale  to  że  nie  mam odpowiedzi  to  jest
zastanawiające.  Kolejno  złożyłem  wniosek  na  ostatniej  sesji  na  temat
wprowadzenia opłaty za psy,  też nie wiem co dalej .
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- prace trwają,  jest  to  opracowywane.
Radny- pan Sławomir Matuszewski-   pytanie  o projekt  budżetu kiedy będzie?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  projekt  budżetu  jest  przygotowywany,
myślę że na początku grudnia będzie gotowy.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  RIO  została  poinformowana  o
zaistniałej  sytuacji ,  że nie  jesteśmy w stanie  dotrzymać pierwszego terminu.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  4,5  mln  czyli  dyrektor  od  górnictwa  czy  coś  się
dzieje?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  wystąpiliśmy  z  pismem  do  sądu  żeby
nie przeciągać,  czekamy na odpowiedź.  
Radny –  pan  Ryszard  Bala-  w tej  sprawie  21  l is topada  była  zwołana  rozprawa  w
sądzie  rejonowym  w  Olsztynie  przeciwko  panu  Kitowiczowi  z  powództwa
publicznego  ale  okazało  się,  że  pan  jest  w  areszcie.  Rozprawa  przełożona  na  9
stycznia 2020r.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- ale  to w sprawie śmieci.
Radny – pan Ryszard Bala- tak,  ale  to  jest  powiązane.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  odpowiedź  do  pana  Ryszarda  na  temat
pracy  nad  programem  wodociągowej  to  jest  to  prawie  gotowe  ale  jeszcze
potrzebuję  czasu  aby dopracować.  Mogę zaprezentować  projekt  ale  jest  on  jeszcze
do dopracowania.
Wnioskuję  także  do  radnych  o  zgodę  aby  pracownik,  który  opracowuje  uchwałę
był  na  komisji  i  aby  mógł  odpowiadać  na  pytania.  Jest  to  dużym  ułatwieniem,  bo
pytania  są  szczegółowe a ja  czasem nie jestem aż tak doinformowany i  aby było to
w  godzinach  otwarcia  urzędu.  Czy  jest  zgoda  na  to  aby  komisje  rozpoczynały  się
od godziniy 14 w poniedziałki.
Radni  wyrazili  zgodę.
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  mam  pytanie,  czy  pani  Tomaszewska  pracuje  w
gminie?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  nie  pracuje,  jest  na  umowie
cywilnoprawną bo nikt  nie chciał  s ię podjąć tej  pracy.  
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Radny- pan Adam Królikowski-  nie ma nigdzie  numeru telefonu na siłownie,  jest
otwarta  ale  nie  ma się jak skontaktować.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  jest  otwarta  od  godziny   18-21,  numeru
jeszcze  nie  ma  ale  będzie.  Jest  otwarta  od  poniedziałku  do  piątku  od  godziny  18-
21 i  śmiało można jechać.   
Radny- pan Adam Królikowski -  czy hale  można wynajmować?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  tak 50 zł  za godzinę w Stębarku,  wpłaty
w kasie gminy,  kontakt  w tej  sprawie z panem Stachowiakiem.
Radna-  pani  Iwona  Stanka-   pojawiło  się  ogłoszenie  na  internecie  o  naborze  nad
opieką świetl ic,  proszę o szczegóły.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  to  dotyczy  GOK,  jest  to  konkurs
otwarty aby zgłosiło  się więcej  osób z programem. 
Radna- pani Iwona Stanka-  to znaczy,  że od nowa będą wybierani?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie jest  to  powiedziane,  że osoby które
prowadzą nie pozostaną,  zależy od przedstawionego programu.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  -  jest  nowy  konkurs  na  opiekunów  świetl ic,  na
każdą świetl icę?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tak.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  ale  to  nie  wynika  z  ogłoszenia,  to  tylko  domysły
nasze
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  ale  umowy są roczne,  a było inaczej.  
Radna- pani Iwona Stanka- to teraz co rok będzie  konkurs?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- myślę,  że tak.
Radna- pani  Małgorzata  Kamińska-  pytanie  na temat  zajęć  fi tness,  są  one płatne
ale  gmina za to płaci?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  częściowo  gmina  i  mamy  umowę  80  %
jest  z krajowego ośrodka wsparcia  rolnictwa i  20 %  z  budżetu gminy. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  czy  wieloletni  program  inwestycyjny  będzie
realizowany,  było  ponaglenie  i  nie  ma  odzewu.  Co  teraz  mamy  zrobić  już  ostatni
punkt  teraz tylko Sąd Administracyjny.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- nie wiem co doradzić,  zależy od pani.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  cały  czas  pracujemy.  Zrobimy  jak  czas
pozwoli.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  uchwała  była  podjęta  nie  została  zrealizowana,
odwołaliśmy plan poprzedni  nowego nie ma,  działamy bez planu.  
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski -  ma pani  racje  ale  pracy jest  tak dużo.
Radna- pani  Ewa Bawolska- ale  trzeba podjąć uchwałę,  mądre zarządzanie  opiera
się  na planowaniu i  trzeba to zrobić bo działamy bez planu.  
Wójt  Gminy –  pan Adam Szczepkowski-  są  taki  środki,  które  nie  są  planowane  i
trzeba po nie  sięgać,  jeżeli  będziemy patrzeć na plan to nie  da się.  

Ad  pkt.  9.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji
Rewizyjnej  Rady Gminy zamknął  posiedzenie Komisji .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisji
                                                                     Rewizyjnej  Rady Gminy
Iwona Mikołajczak

                                                                        Zbigniew Napłoszek
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